
Unirea de care avem nevoie acum
Pentru nimeni nu este ușor să trăiască departe de casă, mai ales în vremuri tulburi. Împinși de

așteptări diferite față de ceea ce există "acasă", obligați de lipsuri, nevoi, de dragostea pentru

familii și de o viață care oferă alte perspective, unii oameni aleg să emigreze, fără a se uita în

urmă. Încă din copilărie auzeam în jurul meu povești despre „lumea de afară”, care părea uneori

complet diferită de “lumea mea”. În timp, m-am maturizat și am realizat că poveștile chiar erau

despre o lume reală, în care nu totul este perfect, dar în care oamenii pot găsi nenumărate

satisfacții. Am aflat că fiecare țară are minusurile ei, că trebuie să muncești mult pentru un job

bine plătit, pe care, de altfel, îl găsești destul de greu, chiar dacă ești bine pregătit. De asemenea,

am înțeles că există și momente în care românilor din diaspora le este dor de țară și de familie, cu

toate că se integrează foarte bine și au prieteni acolo, mulți dintre ei tot români. O parte dintre

aceștia spun că niciodată nu au fost tratați de străini “altfel” și că se simt bine, trăind într-o

societate deschisă către alte culturi și toleranță, în diferite orașe ”internaționale”, în care poți ușor

să interacționezi cu oameni veniți din toată lumea. Există o calitate a vieții cotidiene care nu

poate fi neglijată: acces la servicii medicale de calitate, respect în relația autorităților cu cetățenii,

posibilitatea de a alege între diferite tipuri de învățământ, multiculturalismul care se vede că a

modelat “frumos” relațiile sociale .Oamenii sunt foarte toleranți și civilizați. Se respectă

reciproc, respectă regulile comunităților din care fac parte, există un sistem medical deschis,

protecție socială pentru oamenii care lucrează, iar oamenii muncesc serios, cu responsabilitate.

Sunt însă și părți mai puțin bune. Cu toate acestea, acum este timpul să ne amintim cu toții de

legăturile puternice dintre noi, copii ai aceluiași pământ, și să ne întoarcem “acasă”, în România.

Este timpul să ne unim și să creăm, împreună, ceva frumos. Este timpul să încetăm a ne mai

plânge de condiții, de sistemul de guvernare, de corupție, de lipsa banilor și de alte probleme

sociale. Trebuie să ne unim, să ne reîntregim familia, să ne păstrăm casa, care este în pericol și

are nevoie de noi mai multă ca oricând. Ar trebui, poate pentru prima dată, să ne gândim la noi

înșine, la patria mama, la mândra istorie a unui neam valoros și să ne întoarcem acasă. Împreună

suntem o familie, ne putem apăra, ajuta și schimba unii pe alții. Trebuie doar să conștientizăm

această nevoie iminentă. Așa că tu, fratele meu, sora mea pierdută într-un alt colț al lumii, haide,

întoarce-te acasă! Te așteptăm cu brațele deschise, căci aceasta este unirea de care avem nevoie

acum!


